

Виды административных правонарушений в сфере рыболовства и сохранения водных биологических ресурсов

Русскова Марина Александровна,

аспирант Тихоокеанского государственного университета

680035, г. Хабаровск, ул. Тихоокеанская, д. 136;

*начальник юридического отдела администрации Ульчского муниципального района Хабаровского края
682400, Хабаровский край, Ульчский район, село Богородское, ул. 30 лет Победы, д. 54*

E-mail: Rusk.marina.ru@mail.ru

Степенко Валерий Ефремович,

директор Юридического института,

профессор кафедры государственно-правовых дисциплин

Тихоокеанского государственного университета

доктор юридических наук, доцент

680035, г. Хабаровск, ул. Тихоокеанская, д. 136

E-mail: avtor@lawinfo.ru

Рассматриваются виды административных правонарушений в сфере рыболовства и сохранения водных биологических ресурсов. Предложена классификация административных правонарушений в сфере рыболовства на примере Правил рыболовства для Дальневосточного рыбохозяйственного бассейна, определено значение классификации для правоприменительной практики.

Ключевые слова: административные правонарушения в сфере рыболовства, правила рыболовства, классификация правонарушений в сфере рыболовства.

Administrative Offense Types in Fishing and Preservation of Aquatic Biological Resources

Ruszkova Marina A.

Postgraduate Student of the Pacific National University

*Head of the Legal Department of the Administration of the Ulchsky Municipal District
of the Khabarovsk Territory*

Stepenko Valeriy E.

Director of the Law Institute

Professor of the Department of State and Legal Disciplines of the Pacific National University

LL.D., Associate Professor

The paper deals with the types of administrative offenses in the field of fishing and conservation of aquatic biological resources. The classification of administrative offenses in the field of fishing is proposed on the example of the Rules of Fishing for the Far Eastern fisheries basin, and the significance of the classification for law enforcement practice is determined.

Keywords: administrative offenses in the field of fishing, rules of fishing, classification of offenses in the field of fishing.